



CALL FOR EXPRESSIONS OF INTEREST: CRKN Preservation and Access Committee (PAC)

The [Canadian Research Knowledge Network](#) (CRKN) Executive Committee invites expressions of interest from the GLAM (gallery, library, archive, and museum) community to join the Preservation and Access Committee (PAC). The PAC is responsible for assessing and making recommendations on the digitization, hosting, and preservation programs of CRKN, as well as overseeing the Canadiana collections. Based on the response to this Expression of Interest, the PAC Chair will appoint up to three candidates to fill this position.

Expressions of Interest are invited from staff at GLAM institutions across Canada. In order to complement the range of experience and perspectives of current members of the committee, **preference will be given to candidates with experience in the museum or archives fields.**

For more information on the PAC, including its Terms of Reference, please visit the CRKN [website](#).

The PAC meets 5-6 times per year via teleconference, and 2-3 times per year in person (when appropriate). A rough estimate of the time commitment required for serving on the group follows:

5 teleconferences * 2.5 hours =	12.5 hours
2 in-person * 8 hours =	16 hours
1 hour prep-time per meeting =	7 hours
<u>Individual work outside of meetings (4 hours * 12 months) =</u>	<u>48 hours</u>
Total Annual Commitment	83.5 hours

The Preservation and Access Committee is accountable to the CRKN Board of Directors, and reports on its activities through the PAC Chair.

To submit an expression of interest, **please complete the attached Expression of Interest form by November 20, 2020** which includes:

- Contact information
- Brief biographical details and relevant work experience to illustrate expertise in and enthusiasm for the work of the committee
- Assurance that this workload and time commitment meets with approval of the candidate's immediate supervisor



APPEL AUX CANDIDATURES : Comité de préservation et d'accès du RCDR (CPA)

Le Comité exécutif du [Réseau canadien de documentation pour la recherche](#) (RCDR) invite les membres de la communauté « GLAM » (galeries, bibliothèques, archives et musées) à présenter leur candidature pour siéger au Comité de préservation et d'accès (CPA). Ce dernier entreprend des évaluations et fait des recommandations sur les programmes de numérisation, d'hébergement et de préservation du RCDR, en plus d'administrer les collections de Canadiana. En fonction du nombre de personnes qui répondent à cet appel aux candidatures, la présidente du CPA nommera jusqu'à trois candidats afin de pourvoir les postes vacants.

L'appel aux candidatures s'adresse au personnel d'établissements du secteur « GLAM » au Canada. Afin de compléter l'expertise et l'approche des membres actuels, la **préférence sera accordée aux candidats qui ont de l'expérience dans le domaine des musées ou des archives.**

Pour plus d'information sur le CPA et le mandat de ce comité, veuillez consulter le [site web](#) du RCDR.

Le CPA se réunit 5-6 fois durant l'année par téléconférence et 2-3 fois en personne (au besoin). Voici une estimation du temps à investir au sein du groupe :

5 téléconférences * 2,5 heures =	12,5 heures
2 réunions en personne * 8 heures =	16 heures
1 heure de préparation par réunion =	7 heures
<u>Travail individuel en dehors des réunions (4 heures * 12 mois) =</u>	<u>48 heures</u>
Engagement annuel total	83,5 heures

Le Comité de préservation et d'accès relève du conseil d'administration du RCDR, auquel la présidente du CPA remet les rapports d'activité de son groupe.

Pour soumettre votre candidature, **veuillez indiquer l'information requise dans le formulaire ci-joint d'ici 20 novembre 2020 :**

- Coordonnées
- Brève bibliographie et description de son expérience de travail pour illustrer son expertise et sa volonté de travailler au sein du comité
- Confirmation que le superviseur immédiat du candidat autorise la charge de travail et le temps à investir dans le comité